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Minuta ședinței Consiliului Consultativ din 18 iulie 2018 
 
18 iulie 2018, 11.00 – 12.00 
 

 

Introducere 

 
Vicepreședintele ANCOM, Bogdan IANA, le mulțumește participanților pentru prezență și 
prezintă Agenda întâlnirii. 
 
1. Adoptarea Agendei 
 
Vicepreședintele ANCOM enumeră documentele supuse dezbaterii și cere observații asupra 
agendei, care conține:   

a) Minuta şedinţei Consiliului Consultativ din 19 aprilie 2018,  

b) Proiectul Foii de parcurs națională privind alocarea și utilizarea viitoare a benzii de frecvențe 470-
790 MHz  

c) Diverse. 

  

În lipsa oricăror remarci, agenda este adoptată în forma propusă de ANCOM. 

 
2. Minuta întâlnirii anterioare 

 
Vicepreședintele ANCOM solicită observații la Minuta şedinţei Consiliului Consultativ din 19 
aprilie 2018. În lipsa oricăror remarci, Vicepreședintele declară minuta aprobată. 
 

3. Proiectul Foii de parcurs națională privind alocarea și utilizarea viitoare a benzii de 
frecvențe 470-790 MHz 

Vicepreședintele ANCOM prezintă sinteza observațiilor primite de Autoritate în perioada de 
consultare publică a proiectului, realizând o scurtă trecere în revistă a principalelor observații primite 
în perioada de consultare și prezentând argumente în sprijinul soluțiilor asumate de Autoritate. 
Toate comentariile și observațiile primite pe marginea proiectului Foii de parcurs, precum și 
răspunsurile oferite de către Autoritate pot fi consultate pe larg în documentul de sinteză a 
observațiilor, elaborat de ANCOM în urma procesului de consultare publică și publicat pe site-ul 
Autorității. 

Vicepreședintele ANCOM solicită observații suplimentare față de cele prezentate. 

Reprezentantul RCS&RDS consideră că gruparea tuturor licențelor de utilizare a spectrului de 
frecvențe radio într-o singură licitație poate să ducă la nealocarea anumitor frecvențe aşa cum s-a 
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întâmplat şi în alte licitaţii organizate anterior de către Autoritate, dar şi având în vedere că 
respondenții și-au manifestat îngrijorarea legată de posibilele interferențe din spectrul de 700 MHz. 
În ceea ce privește serviciile PPDR, acesta precizează că o rețea comercială viabilă se poate 
implementa cu succes într-un bloc de 2x5 MHz, existând exemple în lume de servicii comerciale 
lansate astfel, argumentând că ar fi benefic ca statul să primească încasări pe spectrul alocat 
operatorilor în loc ca acesta să fie rezervat unor instituții ale statului. Reprezentantul RCS&RDS 
spune că va reveni cu o descriere amănunțită a rețelelor care se pot implementa în 2x5 MHz.  

Vicepreședintele ANCOM explică că nu există o relație directă între numărul benzilor scoase la 
licitație și alocarea lor, oferind exemplul ultimei licitații organizate de Autoritate pentru benzile de 
frecvențe 3400 – 3800 MHz, în care a fost scoasă la licitație o singură bandă de frecvențe și a rămas 
spectru nealocat, precizând că, în cazurile în care există mai multe benzi scoase la licitație, operatorii 
se pot orienta către cantitatea necesară de spectru adaptată nevoilor lor comerciale. În ceea ce 
privește serviciile PPDR, acesta precizează că implementarea lor nu este o decizie a ANCOM, ci una 
la nivel guvernamental, Autoritatea realizând doar managementul spectrului. Acesta este motivul 
pentru care s-a ales varianta hibridă în ideea în care statul ar putea opta pentru o rețea PPDR, 
neexistând încă o propunere concretă în acest sens.   

Reprezentantul Vodafone precizează că susține varianta licitației unice, însă ridică problema 
timpului limitat la dispoziţia operatorilor pentru pregătirea participării la licitație. De aceea, acesta 
propune demararea consultărilor pe marginea condițiilor de acoperire, a taxelor de participare și a 
altor obligații asociate drepturilor de utilizare a benzilor de frecvențe înainte de lansarea în 
consultare a caietului de sarcini, astfel încât operatorii să-și poată pregăti și aproba business-case-
urile și bugetele, în condițiile în care în anul 2019 filialele operatorilor din mai multe state europene 
vor participa la astfel de licitații. Sugestia este agreată de reprezentanții ANCOM.  

Reprezentantul Telekom consideră că este important ca spectrul din banda de 700 MHz să fie 
scoasă la licitaţie în momentul în care este liberă de interferenţe, acest lucru urmând să ofere 
operatorilor interesați garanția că vor putea oferi servicii de calitate. Acesta solicită, de asemenea, 
stabilirea unui mecanism de scădere a tarifelor pentru blocurile cu interferenţe și ca discuţiile cu 
operatorii să fie organizate după ce va exista o situație clară a interferențelor existente în această 
bandă. Un reprezentant ANCOM precizează că se poate obține o derogare de la Comisia 
Europeană pentru amânarea termenului de autorizare a benzii de 700 MHz, în cazul existenței unor 
eventuale emisii din statele vecine, explicând însă că este dificil de estimat un grad de afectare al 
spectrului, acesta neputând a fi utilizat dacă există interferențe prejudiciabile. 

Vicepreședintele ANCOM explică că Autoritatea are în plan efectuarea unei campanii de 
măsurători și anul acesta, dar că nu va fi relevantă pentru licitația de anul viitor, precizând că o 
parte a operatorilor doresc organizarea campaniei cât mai aproape de momentul licitației pentru a 
avea o viziune cât mai clară asupra eventualelor interferențelor existente. În ceea ce priveşte 
posibilitatea de a nu scoate la licitaţie banda de frecvenţe de 700 MHz, reprezentantul ANCOM arată 
că Autoritatea este obligată, conform dispozițiilor legislației europene, să autorizeze banda de 700 
MHz până în anul 2020, precizând că se fac eforturi pentru încheierea de acorduri bilaterale cu 
statele vecine pentru eliberarea spectrului. Vicepreședintele ANCOM detaliază discuțiile care au loc 
cu autoritățile din Ucraina, care folosesc banda de 700 MHz pentru televiziune digitală, explicând 
că această țară nu are o limitare de timp pentru aceste emisii, conform Acordului de la Geneva.  

La solicitarea reprezentantului Vodafone ca operatorii să aibă informații detaliate și precise 
asupra stării benzilor de frecvență înainte de licitație, vicepreședintele ANCOM reiterează faptul că 
se încearcă să se obțină de la autoritățile din Ucraina data la care spectrul va fi liber și să încheie 
acordul bilateral. 

 

În lipsa altor observaţii, vicepreşedintele ANCOM declară adoptat Proiectul Foii de parcurs 
națională privind alocarea și utilizarea viitoare a benzii de frecvențe 470-790 MHz.  
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La rubrica Diverse, reprezentantul RCS&RDS dorește să știe în ce stadiu se află proiectele 
ANCOM care implică contractarea serviciilor de consultanță, suspendate în urma unui control al 
Curții de Conturi. Vicepreședintele ANCOM, Eduard Lovin, intervine precizând că a fost 
actualizat planul de acțiuni al Autorității pentru anul în curs, fiind eliminate sau decalate toate aceste 
proiecte până la finalizarea procesului cu Curtea de Conturi.  

Vicepreședintele Iana le mulțumește participanților pentru prezență și declară ședința închisă. 

 

 

  

 


